



澳門大學 2015/2016 學年研究生課程現正招生

追求知識，提升自我，由此開始！2015/16 學年澳門大學博士學位、碩士學位及學士後證書課程全面展開招生。新學年，澳大人文學院、工商管理學院、教育學院、法學院、健康科學學院、社會科學學院、科技學院和中華醫藥研究院將提供超過 80 個研究生和學位後證書課程。

作為本地區最優秀的公立大學，澳大一直重視採取國際化管治及管理體系，師資和科研管理國際化程度處亞洲地區之大學前列。教學、研究以及社區服務等領域的卓越成就均獲得國際認可。2014 年，澳大更晉身英國泰晤士高等教育世界大學排名 300 強。近來，澳大積極從全球招聘頂尖學者，至今一共從全球延攬了 20 多名講座教授和特聘教授，研究領域覆蓋各個主要學科。澳大目前已擁有模擬與混合信號超大規模集成電路和中藥質量研究兩個國家重點實驗室，而隨著新校園投入運作，澳大不但提供更多、更前沿的學科和研究領域，也為師生提供了更多、更先進的實驗設施。

澳大在建設世界一流大學的同時，也一直肩負促進澳門發展的使命。近年來，澳大積極配合特區整的政策，培養各類人才，支持本澳構建世界旅遊休閒中心和中國與葡語國家的商貿服務平台，努力促進本澳經濟適度多元化發展。新學年，配合特區政府人才發展的政策，鼓勵青年人積極進修，提升專業水平，為青年人向上流動提供機會，澳大特修改了大部分碩士研究生的課程要求，學生可根據自己的能力申請撰寫學術論文或應用論文。

新學年研究生招生的截止日期為 2015 年 3 月 31 日。有興趣之人士可通過澳門大學研究生院網站 www.umac.mo/grs 報名。如有疑問，可致電研究生院熱線：8822 4898 或電郵至：gradschool@umac.mo 查詢。





澳門大學
UNIVERSIDADE DE MACAU
UNIVERSITY OF MACAU

Graduate School News

研究生院新聞

UM's postgraduate programmes now open for applications

The University of Macau's (UM) PhD programmes, master's programmes, and postgraduate certificate programmes for the 2015/2016 academic year are now open for applications. In the new academic year, UM's Faculty of Arts and Humanities, Faculty of Business Administration, Faculty of Education, Faculty of Law, Faculty of Health Sciences, Faculty of Social Sciences, Faculty of Science and Technology, and Institute of Chinese Medical Sciences will collectively offer more than 80 postgraduate degree programmes and postgraduate certificate programmes.

As the best public university in Macao, UM adopts a governance and management system in line with international practice and standards. It has been ranked among the top in Asia in terms of the degree of internationalization of the faculty body and research management. UM has also gained increasing international recognition for its achievements in teaching, research, and community service. In 2014, the Times Higher Education World University Rankings ranked UM among the world's top 300 universities. In recent years, UM has stepped up efforts to globally recruit top scholars, and so far it has hired more than 20 chair professors and distinguished professors. UM has established two state-key laboratories, namely the State Key Laboratory of Analog and Mixed-Signal VLSI and the State Key Laboratory of Quality Research in Chinese Medicine. With the new campus becoming operational, UM is now able to offer more academic programmes, explore new research frontiers, and provide more lab facilities for students and faculty.

In addition to pursuing the goal of becoming a world-class university, UM is also committed to promoting the development of Macao. In recent years, UM has produced a large number of exemplary graduates in various fields to promote the moderate economic diversification of Macao and to support Macao in developing into an international leisure and tourism destination, as well as a trading service platform between China and Portuguese-speaking countries. In view of the Macao SAR government's policy on talent development, which aims to encourage young people to pursue further education and to provide opportunities for upward mobility, UM has revised the course requirements for most of its master's degree programmes. Students enrolled in the master's degree programmes can choose to write either an academic thesis or an applied thesis to fulfill graduation requirements.

The deadline for postgraduate applications is 31 March 2015. Those who are interested should complete online registration at <http://www.umac.mo/grs>. For enquiries, please call 8822 4898 or email to gradschool@umac.mo.